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Dienvidkurzemes novada pašvaldība 

Lielā iela 54, Grobiņa, Dienvidkurzemes novads, LV-3430, reģistrācijas Nr.90000058625, 
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Sociālo un veselības jautājumu komitejas  sēdes protokols 
Dienvidkurzemes novads, Grobiņa, Lielā iela 54, 2.stāva komiteju zāle 

 
07.04.2025. Nr. 4 
 
 
Sēde sasaukta 2025. gada 7. aprīlī plkst. 13:00 
Sēde sākta 2025. gada 7. aprīlī plkst. 13:01 
Sēde slēgta plkst. 14:02 
 
Sēdē piedalās 5 komitejas locekļi: 
Klātienē: Juris Grasmanis, Andrejs Radzevičs, Laila Roga, Inga Ratniece, Aivars 
Galeckis 
 
Sēdē piedalās: 
Klātienē: Ģirts Osis, Elīna Pirtniece-Niķele, Oksana Strēle, Andra Valuža, Inese Lapiņa, 
Una Ržepicka, Līga Ozoliņa.  
Attālināti: Aigars Evardsons, Andris Jankovskis, Sanita Dejus, Gaida Zvirbule, Linda 
Gundega Rungovska, Diāna Grudule. 
 
Sēdi vada Juris Grasmanis 
 
Sēdi protokolē Agnese Muzikante 
 
Sēdes veids: atklāta. 
 
Sēde tiek ierakstīta audioierakstā. 
 
Sēdes darba kārtība: 
 

1. Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības Bērnu tiesību aizsardzības programmas 
2025. - 2027.gadam apstiprināšanu. 

2. Par palīdzību dzīvokļa jautājuma risināšanā Martai Jakušai kā kvalificētai 
speciālistei 

 
Papildus jautājums 

3. Par projekta "Dienas aprūpes centrs pensijas vecuma personām Aizputē" 
iesniegšanu un īstenošanu 
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Juris Grasmanis iesniedz priekšlikumu:  

Priekšlikums iekļaut darba kārtībā 3. punktu (lēmuma projekts DKN/2025/2.1/319 

"Par projekta "Dienas aprūpes centrs pensijas vecuma personām Aizputē" 

iesniegšanu un īstenošanu"). 

 
Balsojums par priekšlikumu: 

"PAR"  -  
5 (Juris Grasmanis, Inga Ratniece, Laila Roga, Andrejs 
Radzevičs, Aivars Galeckis) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

Priekšlikums pieņemts. 

 

1.§ 
Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības Bērnu tiesību aizsardzības 

programmas 2025. - 2027.gadam apstiprināšanu. 
 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 00h 02m 04s 
 

Juris Grasmanis - Piesaka darba kārtības jautājumu "Par 
Dienvidkurzemes novada pašvaldības Bērnu 
tiesību aizsardzības programmas 2025. - 
2027.gadam apstiprināšanu." 
 

Elīna Pirtniece-Niķele - Vērš, ka programmas nosaukumā ir kļūda, jālabo 
gadu skaitli “2027” uz “2030”.  

- Atgādina, ka jautājums skatīts janvārī Sociālo 
jautājumu komitejā, kur pieņemts lēmums virzīt 
programmu sabiedrības viedokļu noskaidrošanai. 
Sabiedrība priekšlikumus nav iesniegusi, līdz ar to 
dokuments ir sagatavots gala redakcijā. 
 

Laila Roga - Izsaka atzinību par paveikto darbu, taču norāda, ka 
dokumentā vajadzētu aizstāt sarunvalodā lietotos 
izglītības programmu apzīmējumus ar to 
oficiālajiem kodiem.  

- Pauž neizpratni par rīcības plāna 8. punktu, kur 
interešu izglītības izvērtēšana plānota tikai 2027. 
gadā. Viņasprāt, izvērtēšana notiek katru mācību 
gadu, tāpēc termiņš būtu jākoriģē.  

- Uzdod jautājumu par psihologa amata vietas izveidi 
Sociālajā dienestā, uzsverot, ka tas būtu ļoti pozitīvs 
solis, jo bērnu atbalstam nepieciešami profesionāļi, 
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īpaši gadījumos, kad izglītības iestādēm vajadzīgs 
neatkarīgs viedoklis. Viņa ieteica sadarboties ar 
Izglītības pārvaldi, lai šo ieceri realizētu. 
 

Juris Grasmanis - Pievēršas rīcības plāna sadarbības jautājumiem, 
uzsverot, ka tajā ir iesaistītas vairākas pašvaldības 
iestādes – Bāriņtiesa, Izglītības pārvalde, Veselības 
centrs un policija.  

- Pauž cerību, ka visas iesaistītās puses ir 
iepazinušās ar dokumentu un apzinās savu lomu tā 
īstenošanā. 
 

Elīna Pirtniece-Niķele - Saka, ka ar Izglītības pārvaldi un Veselības centru 
notikušas pārrunas, un visas norādes ņemtas vērā. 
Vienlaikus norāda, ka sākotnēji plānā nebija 
iekļauts tikko atklātais Dunalkas feldšeru punkts, 
taču tagad tas ir pievienots. 
 

Aigars Evardsons - Aicina veikt redakcionālas korekcijas dokumenta 
18. lapaspusē. Norāda, ka sākuma teksts ir 
neskaidrs un grūti saprotams. Ierosināja pārkārtot 
teikuma struktūru un norādīt, ka dati skatāmi zemāk 
esošajos attēlos.  

- Vērš uzmanību uz to, ka rīcības plānā nav 
atspoguļota starpinstitucionālās sadarbības grupas 
darbība, kas patiesībā jau izveidota 2021. gadā.  

 

Juris Grasmanis - Piekrīt un atzīst, ka grupas pieminējums dokumentā 
ir neskaidrs un būtu jāprecizē, lai parādītu jau 
paveikto darbu. 

 
Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
5 (Aivars Galeckis, Juris Grasmanis, Andrejs Radzevičs, Inga 
Ratniece, Laila Roga) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

NOLEMJ: 

Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par 
Dienvidkurzemes novada pašvaldības Bērnu tiesību 
aizsardzības programmas 2025. - 2027.gadam 
apstiprināšanu." 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 00h 10m 38s 
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2.§ 
Par palīdzību dzīvokļa jautājuma risināšanā Martai Jakušai kā kvalificētai 

speciālistei 
 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 00h 10m 40s 
 

Juris Grasmanis - Piesaka darba kārtības jautājumu "Par palīdzību 
dzīvokļa jautājuma risināšanā Martai Jakušai kā 
kvalificētai speciālistei”. 

 

Linda Gundega 
Rungovska 

- Informē, ka speciālists, kurš nodrošinās 
zobārstniecības pakalpojumus Dienvidkurzemes 
novadā, ir darba attiecībās ar SIA "Daktera dakteris 
Martas zobārstniecība". Pakalpojumu sniegšana 
plānota no 1. jūnija, taču konkrēts regularitātes 
grafiks vēl nav zināms. 

- Aicina deputātus atbalstīt redakcionālas izmaiņas 
lēmumprojekta 3. punktā. 
 

Ģirts Osis Iesaka redakcionālos papildinājumus lēmumprojekta 3. 
punktam. 
 

Andrejs Radzevičs Vēlas zināt pakalpojuma regularitāti. Pauda bažas, vai tas 
nebūs tikai reizi mēnesī. Norāda, ka sadarbības līgums ar 
pašvaldību vēl nav sagatavots, kas rada neskaidrības par 
pienākumiem, intensitāti un precīzu personu, kas 
pakalpojumu sniegs. Uzsver, ka dzīvoklis jāpiešķir tikai 
gadījumā, ja speciālists tiešām regulāri strādā un dzīvo 
Pāvilostā. 
 

Laila Roga Uztrauc, ka iesniegumā tiek minēta arī citu speciālistu 
piesaiste. Rodas jautājums par sistēmu un dzīvošanas 
nepieciešamību. 
 

Inga Ratniece Ieteikums – iznomāt dzīvokli uzņēmumam uz pakalpojumu 
sniegšanas laiku. 
 

Juris Grasmanis Aicina sagatavot sadarbības līgumu līdz Finanšu komitejai. 
Norāda, ka svarīgi ir noteikt sniegto stundu vai dienu skaitu 
nedēļā. Piekrīt, ka dzīvoklis jāpiešķir konkrētam 
speciālistam, nevis uzņēmumam. 
 

Andrejs Radzevičs Izsakās, ka vispirms nepieciešams skaidrs sadarbības 
līgums, kurā norādīts: 

1. Kurš sniedz pakalpojumu; 
2. Cik bieži tas tiks darīts; 
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3. Kāds ir apjoms – dienas, stundas, utt. 
 
Aicina protokolā fiksēt, ka pēc uzņēmuma akceptēta 
līguma projekta saņemšanas jāsasauc Sociālo lietu 
komitejas ārkārtas sēde, vēlams — pirms nākamās domes 
sēdes. 
 

Juris Grasmanis Ierosina sēdi rīkot agrāk, piemēram, līdz 21. datumam, 
ņemot vērā Lieldienu brīvdienas. 
 
Tiek apspriests arī iespējamais datums — 23. vai 24. 
aprīlis. 
 
Deputāti vienojas, ka nepieciešams savlaicīgi precizēt 
iesniedzamos dokumentus un sagatavot nepieciešamos 
papildinājumus lēmumprojektam. 

 
Andrejs Radzevičs iesniedz priekšlikumu:  

Vispirms nepieciešams precīzs sadarbības līgums. 1. pakalpojuma apjoms ne mazāk 
20h nedēļā 2. speciālists kurš to izpildīs. 

 
Balsojums par priekšlikumu:  

"PAR"  -  
5 (Aivars Galeckis, Juris Grasmanis, Andrejs Radzevičs, Inga 
Ratniece, Laila Roga) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

Priekšlikums pieņemts 
 
Andrejs Radzevičs iesniedz priekšlikumu:  

Pēc uzņēmuma akceptēta līguma projekta saņemšanas sasaukt Sociālo lietu komitejas 
ārkārtas sēdi, vēlams — pirms nākamās domes sēdes.  
 
Mutisks balsojums par priekšlikumu: 

"PAR"  -  
5 (Aivars Galeckis, Juris Grasmanis, Andrejs Radzevičs, Inga 
Ratniece, Laila Roga) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

Priekšlikums pieņemts 
 

Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 00h 45m 45s 
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3.§ 
Par projekta "Dienas aprūpes centrs pensijas vecuma personām Aizputē" 

iesniegšanu un īstenošanu 
 

Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 00h 45m 46s 
 

Juris Grasmanis - Piesaka darba kārtības jautājumu "Par projekta 
"Dienas aprūpes centrs pensijas vecuma personām 
Aizputē" iesniegšanu un īstenošanu". 

- Atgādina, ka iepriekš tika skatīts šis projekts un bija 
vairākas atšķirīgas deputātu domas.  

- Norāda, ka ir nepieciešams izskaidrot vēl dažus 
jautājumus, kas bija palikuši neskaidri. 
 

Līga Ozoliņa - Ziņo par darba kārtības jautājumu "Par projekta 
"Dienas aprūpes centrs pensijas vecuma personām 
Aizputē" iesniegšanu un īstenošanu". 

- Paskaidro, ka projekts tiek īstenots līdz 2028. gada 
beigām un ir paredzēts uz pieciem gadiem. Uzsver, 
ka ir jānodrošina apdrošināšana un jādomā par to, 
kā projektu uzturēt ilgtermiņā. 
 

Juris Grasmanis - Piebilst, ka šī summa, kas tika piešķirta projektam, 

vēl tiks precizēta, balstoties uz iepirkuma 

rezultātiem, taču pašvaldībai būs jāuzņemas visi 

papildu izdevumi, kas pārsniegs sākotnēji noteikto 

budžetu. 

 

Tiek diskutēts par to, ka, lai gan pašvaldība var sniegt 

maksas pakalpojumus, tās nevarēs gūt peļņu no šī centra 

darbības. Tiek atzīts, ka projektam jābūt ilgtspējīgam, un 

tas jāfinansē ar pašvaldības līdzekļiem pēc piecu gadu 

perioda. 

 

Andrejs Radzevičs - Pievēršas jautājumam par citiem dienas aprūpes 

centriem un to iespējamo izveidi citās vietās. 

- Vērš uzmanību uz iepriekšējām diskusijām, kurās 

tika apspriesta vairāk nekā viena vieta šādu centru 

izveidei, piemēram, Vaiņodē un Priekulē.  

 

Elīna Pirtniece-Niķele - Sniedz skaidrojumu, ka pašlaik ir iesniegts projekta 

pieteikums par Grobiņas novadu, bet viņai nebija 

informācijas par citām vietām. Viņa uzsvēra, ka par 
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Aizputi ir skaidrība, jo tika izvērtētas vairākas 

iespējamās telpas, un vispiemērotākā vieta šim 

centram ir Katoļu iela 4. 

- Uzsver, ka nepieciešams rūpīgi izvērtēt visas 

iespējas un izvēlēties vispiemērotākās vietas 

pakalpojumu sniegšanai pensijas vecuma 

personām. Dienas centriem jāatbilst normatīvajiem 

aktiem un jānodrošina nepieciešamais aprīkojums 

un infrastruktūra. 

 
Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
5 (Aivars Galeckis, Juris Grasmanis, Andrejs Radzevičs, Inga 
Ratniece, Laila Roga) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

NOLEMJ: 
Akceptēt lēmuma projektu "Par projekta "Dienas aprūpes 
centrs pensijas vecuma personām Aizputē" iesniegšanu un 
īstenošanu". 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 01h 01m 05s 

 
 
 
Sociālo un veselības jautājumu komitejas priekšsēdētājs Juris Grasmanis 
 
 
Komitejas sekretārs Agnese Muzikante 

 


